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Градоначелник Београда и заменик председника Демократске странке Драган Ђилас
каже да је мало извесно да ће се већ после ових избора на челу нове владе наћи жена,
иако сам подржава такву могућност коју је недавно најавио бивши председник Србије
Борис Тадић.

  

Он у интервјуу за „Ало!“ први пут директно открива да планира да након четири године
новог мандата на челу српске престонице коначно седне и у премијерску фотељу. 

  

- Премијерско место јесте врхунац политичке каријере. Ипак бих волео да још четири
године будем градоначелник, а онда да, ако поново добијем гласове, постанем и
председник владе. Наравно, под условом да та влада функционише као тим. Странке
посматрам као клубове који имају шефове у свом тиму. Они играју у својим дресовима и у
својим тимовима имају председника клуба, капитена... Али кад дођу у репрезентацију,
немају испод националног дреса грб Звезде или Партизана. Нема ту: „Треба да шутнеш
пенал“, а он каже: „Чекај само да окренем председника свог клуба да питам да ли смем“.
Тако би требало да буде и у политици. Одлуку шта ради министарство треба да донесе
министар у договору с премијером, а не са својим партијским шефом. Кад то буде било
тако, ја могу да будем премијер.

  

- А ко ће нам дотад водити владу уколико премијер буде из ДС-а?

  

- Ми у ДС-у нисмо ни причали о томе. Иначе мислим да је неозбиљно да се у време док
још нису одржани избори и не знате да ли ћете бити у могућности да будете у влади
кандидујете за премијера. Ми Срби волимо да имамо једног за кога гласамо, а овде се
сви политичари понашају као неки мађионичари који ће да извуку чаробни штапић и зеца
из шешира, а Србија ће сутрадан да постане Немачка.
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- Борис Тадић је одлазећи поменуо две кандидаткиње. Колико је реално да на чело
државе дође жена?

  

- Надам се да ће једног дана бити жена, али је нажалост политика у Србији и даље
углавном мушка прича. Овде у партијама махом ангажују жене да би се испоштовала
форма. Стављају их на листе, а онда говоре да то нису заслужиле.

  

- А шта да вам у странци после ових избора ипак кажу „Потребнији си као премијер
него као градоначелник“?

  

- Овде радим посао који је по мом мишљењу јако важан и који је привилегија у животу.
Да доносите одлуке које побољшавају живот људи. То моје колеге политичари не
схватају, они мисле да грађани треба да буду срећни што су они на том месту. У овом
тренутку не видим шта би то морало да се деси да ја кажем ОК, нећу бити
градоначелник, бићу председник владе. Нема тих услова тренутно.

  

- Можете ли да замислите владу чији је стожер ДС, али је води премијер из неке
друге странке?

  

- Ту ситуацију могу јако тешко да замислим. Логично је да највећа странка да премијера.
У целом свету је тако.

  

- Предвиђања су да је могућа и велика коалиција ДС-СНС уколико не буде могуће
другачије саставити владу, да ли је то реално?

  

- То реално није реално. Не можемо да правимо коалицију с Богољубом и Миланком
Карић. Или Марјаном Ристичевићем, човеком који је рекао да ће да се пресели у Београд
да сваки дан гледа геј параду, мислећи како су сви Београђани „пе....“ и да тако вређа
Београђане. Дакле, један потпуни примитивац, ем вређа све Београђане, ем вређа
хомосексуалце. И он ће сад да буде посланик СНС-а и с њим треба да будемо у влади?
Или с Вељом Илићем? Само да би се направила влада? Не, хвала. И намерно сам
прескочио Тому, Вучића, Јоргованке...
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- Шта мислите какав би Вучић био градоначелник?

  

- Поштујем Александра Вучића и његову посвећеност политици. Само не мислим да
некоме први озбиљан посао треба да буде посао градоначелника Београда. Београд је
озбиљна прича и мислим да ту треба да дођу они који иза себе имају много праксе, а не
само теорије.

  

- А како вам се чини Тома као председник? 

  

- То ми се никако не чини...

  

- Шта су кључни циљеви ако освојите још један мандат на месту градоначелника?

  

- Брига о људима, о послу, деци и најстаријима. Како да онима који су моја генерација,
45 година и старијима, који су остали без посла омогућимо да посао нађу. Ти људи су по
свим европским стандардима још увек млади, могу још много да дају и заслужују још једну
шансу.

  

- Геј заједница вас је окарактерисала као хомофоба због става да није време за
„Параду поноса“. Има ли шансе да се тај став промени?

  

- Било која манифестација која прети да ће однети животе и оставити полупане главе и
порушен град - ја морам да будем против ње. Не видим да ће геј парада помоћи људима
да добију већа права него што их имају сад. Никад је нећу подржати док год она дели
јавност и угрожава нечији живот. С друге стране, они који туку људе зато што су слабији
и тиме желе да покажу да су мушкарчине, то ми је тек одвратно. Први сам рекао да ћу,
ако треба, да идем да се бијем, да их браним. Можда то није посао градоначелника, али
увек слабијег треба штитити.
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- Како врат и леђа? Верујете ли у исцелитељску моћ костоломаца?

  

- Имам проблема с леђима од онда када сам извлачио човека који је слетео аутомобилом
с пута. Кад ме неко паметан посаветује, ја то прихватим. Ја сам човек отворен за све што
може да помогне.

  

- Дешавања у Реснику сте окарактерисали као расизам. Колико га има у Београду и
Србији? 

  

- Расизам је ствар која постоји свуда у свету, није он овде ништа посебно. Београд је
врло отворен град, Београђани су такви људи, ко год нам је дошао није имао никаквих
проблема, осим појединачних инцидената. Кад пребијете човека који седи у кафићу само
зато што навија за други клуб, значи да сте луд човек. Прочитао сам да су нека петорица
претукла Вучићевог сина само зато што је имао шал Звезде у аутобусу. То нису нормални
људи, то су идиоти. Морамо да направимо систем у коме ће свако дете од 14 година
бити безбедно без обзира на то чији шал носи или коју боју коже има.

  

- Поред изградње Моста на Ади ваш мандат је обележило расељавање Рома. Колико
актуелни нереди у Реснику имају везе с кампањом?

  

- Све што се деси у кампањи на овај или онај начин има везе с изборима. Нећу никог да
оптужујем, али јасно је да су протести организовани. Јасно је да је неко покушао да
манипулише тим људима у Реснику, да им прича о 400 породица, стотину деце... А
истина је да има 20 породица и да се насеље налази на километар и нешто од Ресника.
Сели смо и разговарали са људима. Верујем да ћемо се договорити.

  

- Имамо фотографије на којима се види како ромској беби бришете нос.

  

- Не сећа м се баш тог тренутка, али то је онда био нормалан рефлекс родитеља. Имам
троје деце и ако видим неко дете коме цуре слинци, узмем марамицу и обришем. Шта
друго човек да уради?!
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- Звезда или Партизан?

  

- Звезда

  

- Гута или Жућа?

  

- Свако немоћно биће

  

- Рокенрол или народњаци?

  

- Може све, осим ових модерних, Јелене, лепи ови, ружни они...

  

Бранислава Мајдаревић

  

(АЛО!)
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